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Yttrande till Miljö- och energidepartementet över remiss M2016/01030/R Förslag 
till svenska bestämmelser för invasiva främmande arter 
 
Stadsledningskontoret har skickat över remissen till miljö- och klimatnämnden för 
yttrande direkt till Miljö- och energidepartementet senast den 29 juli 2016. 

Förslag till beslut 
Miljö- och klimatnämnden skickar över miljöförvaltningens förslag som eget yttrande 
till Miljö- och energidepartementet.  

Sammanfattning 
Den 1 januari 2015 trädde EU:s förordning om förebyggande och hantering av 
introduktion och spridning av invasiva främmande arter i kraft. Förordningens 
bestämmelser är direkt gällande i Sverige. Naturvårdsverket har tagit fram förslag till 
svenska regler och åtgärder för invasiva arter, som Miljö- och energidepartementet har 
skickat ut på remiss.  

Miljöförvaltningens synpunkter 
• Vi anser att det är positivt att det tas ett större grepp, på såväl EU-nivå som 

nationell nivå, kring invasiva främmande arter.  

• Vi anser att det är av stor vikt att förteckningen över invasiva främmande arter 
av nationell betydelse tas fram skyndsamt, för att det ska kunna tas ett samlat 
grepp om åtgärder för att avlägsna och i övrigt hantera arterna.  

• Vi bedömer att det kommer att behöva avsättas resurser för att avlägsna och på 
andra sätt hantera invasiva främmande arter. 

• Vi är positiva till att utgångspunkten för Sveriges övervakning av invasiva 
främmande arter är att använda den information som redan idag samlas in inom 
befintlig nationell och regional miljöövervakning, men vi bedömer också att det 
är viktigt att uppmuntra och underlätta för allmänhet, kommuner och andra att 
inventera och rapportera förekomster.  

• Artinformationen föreslås registreras i Artportalen, vilket vi anser är en viktig 
förutsättning för att vi som kommun ska kunna bidra med registrering av 
invasiva arter på samma sätt som vi registrerar andra artobservationer.  
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Ärendet 
Miljö- och energidepartementet har remitterat Förslag till svenska bestämmelser för 
invasiva främmande arter. Remissen riktar sig till myndigheter, kommuner och andra 
organisationer. I Göteborgs Stad är frågan delegerad till miljö- och klimatnämnden för 
direktbesvarande till Miljö- och energidepartementet.  

Bakgrund 
Den 1 januari 2015 trädde EU:s förordning om förebyggande och hantering av 
introduktion och spridning av invasiva främmande arter i kraft. Förordningens 
bestämmelser är direkt gällande i Sverige. De flesta bestämmelserna är dock knutna till 
den ännu inte antagna unionsförteckningen över invasiva främmande arter. 
Naturvårdsverket och Havs- och vattenmyndigheten har tagit fram underlag för 
genomförande av förordningen, utifrån den handlingsplan som Naturvårdsverket 
redovisade i december 2014. Bland annat föreslås förändringar i miljöbalkens 
straffbestämmelser. Enligt förslaget får Naturvårdsverket och Havs- och 
vattenmyndigheten ett samordnande ansvar för tillämpningen av förordningen. 
Länsstyrelserna föreslås få tillsynsansvar och ansvar för operativa åtgärder, vilket också 
föreslås kunna överlåtas till kommunerna.  
 
Naturvårdsverket har i samråd med Havs- och vattenmyndigheten tagit fram ett 
underlag för genomförande av förteckningen. Miljö- och energidepartementet 
remitterade under hösten 2015 Underlag för genomförande av EU-förordning om 
invasiva främmande arter. I remissen ville regeringen ha synpunkter på de redovisade 
underlagen. I Göteborgs Stad delegerades frågan till miljö- och klimatnämnden, som 
besvarade remissen 29 oktober 2015 efter att miljöförvaltningen begärt synpunkter från 
park- och naturförvaltningen, fastighetskontoret och Göteborgs Hamn.  
I yttrandet framförde staden följande sammanfattade synpunkter: 

• Det är positivt att det tas ett större grepp kring invasiva främmande arter, såväl 
på EU-nivå som på nationell nivå, men vi ser ett behov av att tydliggöra 
ansvarsfördelningen och att det tilldelas resurser för kommande åtgärder.   

• Vi bedömer att kommande nationella övervakningssystem bör utgöras av 
Artportalen, samtidigt som vi ser ett behov av en mer lättanvändbar applikation 
samt uppmuntran till både professionella och allmänhet att rapportera till 
Artportalen.  

• Vi bedömer att det bör finnas möjligheter att till viss del samordna övervakning 
av invasiva främmande arter med pågående övervakning på regional och lokal 
nivå.  

Förvaltningens synpunkter 
Förvaltningens synpunkter framgår av det bifogade förslaget till yttrande. 

 
 
Göteborg den 16 juni 2016 
 
 
 
 
Anna Ledin    Carin Ström 
direktör   avdelningschef 
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Bilagor 
Yttrande till Miljö- och energidepartementet 

 

Kopia 
Kopia till kommunstyrelsen 
  



 

Göteborgs Stad Miljö, tjänsteutlåtande 4(5) 

   

 

 

  

 

 Yttrande 
 2016-06-16 
 

 Miljö- och energidepartementet 
 

 

 

 

Miljö- och energidepartementet över remiss M2016/01030/R Förslag till svenska 
bestämmelser för invasiva främmande arter 

Synpunkter 
Vi anser att det är positivt att det tas ett större grepp, på såväl EU-nivå som nationell 
nivå, kring invasiva främmande arter. Nedan följer våra synpunkter per område.  

Invasiva främmande arter av nationell betydelse 12-15 §§ 
Det framgår inte när förteckningen över invasiva främmande arter av nationell betydelse 
kommer att tas fram och beslutas. Vi anser att det är av stor vikt att den tas fram 
skyndsamt, för att det ska kunna tas ett samlat grepp om åtgärder för att avlägsna och i 
övrigt hantera arterna. Vi anser att det är viktigt att den nationella förteckningen 
omfattas av samma övervakningssystem, krav på anmälan om upptäckt samt åtgärder 
för att avlägsna och hantera arterna som arterna av unionsbetydelse.  

Handlingsplaner 17-18 §§ 
Vi bedömer att det kommer att behöva avsättas resurser framöver för åtgärder för att 
avlägsna och på andra sätt hantera invasiva främmande arter. 

Övervakningssystem och anmälan om tidig upptäckt 20-22 §§ 
Vi anser att det finns en otydlighet i 20 §, huruvida statliga förvaltningsmyndigheters 
skyldighet att underrätta förekomst om en invasiv främmande art av unionsbetydelse 
endast gäller den första kända förekomsten i landet, eller om det även omfattar den 
första kända förekomsten i ett geografiskt område, till exempel inom ett län, en 
kommun eller ett naturreservat.  
 
Vi är positiva till att utgångspunkten för Sveriges övervakning av invasiva främmande 
arter är att använda den information som redan idag samlas in inom befintlig nationell 
och regional miljöövervakning. Vi bedömer att även kommunal miljöövervakning 
spelar en viktig roll i insamlingen av artdata, liksom de naturvärdesinventeringar som 
görs i samband med exempelvis statlig och kommunal fysisk planering. Även 
allmänhetens rapportering av artobservationer är en viktig kunskapskälla.  
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Artinformationen föreslås registreras i Artportalen, vilket vi anser är en grundläggande 
förutsättning för att vi som kommun ska kunna bidra med registrering av invasiva arter 
på samma sätt som vi registrerar andra artobservationer. Vi bedömer att det finns stora 
vinster i att man från nationellt och regionalt håll uppmuntrar både allmänhet och 
kommuner till att rapportera artobservationer i Artportalen, oavsett om det gäller 
invasiva arter eller andra arter.  
 
Vi ser positivt på att det har uppmärksammats att det finns ett behov av att standardisera 
undersökningsmetodiken för de aktuella arterna, genom att hänvisa till befintliga 
undersökningstyper eller att göra mindre modifieringar av dessa. Vi ser att det finns 
samordningsvinster i att nyttja annan övervakning och inventering för att samla in data 
om aktuella arter. Det bör även kommuner och andra ickestatliga organisationer kunna 
bidra till, under förutsättning att det inte nämnvärt påverkar omfattningen eller 
kvaliteten på den ursprungliga övervakningen/inventeringen. Till exempel ser vi att det 
vore önskvärt att komplettera den svenska standarden för naturvärdesinventering (NVI, 
vilken många kommuner använder), med en anvisning om att utöver naturvårdsarter 
även dokumentera observationer av invasiva främmande arter, samt att rapportera dessa 
till Artportalen.  
 

 
För miljö- och klimatnämnden 
 

 

 

Anna Ledin 
Direktör 
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